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ROMÂNIA
JUDEŢUL CONSTANŢA
MUNICIPIUL CONSTANŢA
CONSILIUL LOCAL

PROCES-VERBAL

Încheiat astăzi, 28.11.2011, orele 12,00, în şedinţa extraordinară  a Consiliului Local al
Municipiului Constanţa.

La şedinţă participă: 24 de consilieri (absenţi, motivat – dl.Ali Nurhan, dl.Matei Constantin
şi dl.Muşat Mihalache) dl.primar Radu Ştefan Mazăre, d-na secretar Marcela Enache, funcţionari
publici din aparatul propriu de specialitate  al Primarului, invitaţi şi reprezentanţi ai mass-mediei.

Şedinţa este publică şi va fi condusă, conform Hotărârii Consiliului Local nr.224 din
23.09.2011, de domnul consilier Ciobanu Ion.

Dl.Ion Ciobanu
Sărut mâna, doamnelor! Bună ziua, domnilor! Domnule primar, domnilor consilieri, vă rog

să-mi permiteţi să declar deschisă şedinţa extraordinară a  Consiliului  Local Municipal de astăzi,
care are la ordinea de zi trei puncte. O să vă propun spre aprobare cele tei puncte de pe ordinea de zi
cu amendamentul că vom discuta întâi punctul 2 şi după aceea punctul 1 şi, respectiv, punctul 3.

Cine este pentru ordinea de zi pe care aţi primit-o pe convocatorul de astăzi? Vă mulţumesc!
Dacă se abţine cineva? Dacă este cineva împotrivă?

D-na Marcela Enache
Avem 24 de voturi pentru.

Dl.Ion Ciobanu
Cu unanimitate de voturi, ordinea de zi a fost aprobată. Îl rog pe domnul primar să ne facă

precizări la punctul 2:
“Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr.265/31.10.2011 privind modificarea

H.C.L. nr.226/23.09.2011 privind aprobarea de ajutoarea pentru energie termică în
conformitate cu O.U.G. nr.70/ 31 august 2011, privind măsurile de protecţie socială în
perioada sezonului rece.”

- iniţiator: primar Radu Ştefan Mazăre

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Înainte de a vota, vreau să vă explic ceva. Ştiţi foarte bine cum am gândit ajutoarele pentru

încălzire; cum le-am gândit în sistem centralizat, cum le-am gândit pentru lemne şi aşa mai departe.
Din estimările pe care le-am făcut noi pentru sistemul centralizat, pentru cei care se încadrau în
tranşele puse de Guvern şi, ulterior, mărite de către noi, estimam că vor fi în jur de 50 şi ceva, 60 de
mii de apartamente din totalul de 87 de mii. Aceste ajutoare însă au fost şi sunt condiţionate de
anumite criterii pe care trebuie să le îndeplinească, ca urmare a ordonanţei emisă de Guvern: să nu
deţină două proprietăţi, dacă are un pământ la ţară, dacă are mai mult de 30 de milioane la CEC,
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dacă are maşină mai mare  de 1600 cm³. Am constatat că estimările noastre nu bat cu realitatea. Au
venit, mai ales după ce le-am şi trimis scrisoarea acasă oamenilor, au înţeles, au venit mulţi să-şi
depună dar au venit mulţi şi să-şi retragă. Am încercat să înţelegem de ce . Noi credem că sunt fel de
fel de cazuri. Spre exemplu, are o casă bătrânească la…Valu sau nu ştiu unde şi nu poate să ia. Sau,
are un teren, tot aşa, pe nu ştiu unde pe la ţară şi nu poate să ia. Sau, i-e frică să scoată banii de la
CEC să-i ţină în casă, să nu-i fure, şi nu poate să ia. Cu toţii am căzut de comun acord ca să nu facem
economie din banii de subvenţie care au fost alocaţi, aşa, ca şi în anii anteriori, pentru populaţie. Şi
atunci, eu vin şi vă propun următorul lucru. Sigur, comportă discuţii ceea ce vă propun eu. Noi aşa
ne-am gândit, prima hotărâre şi cea…care este cu nr.12, care vreau s-o discutăm acum, vreau să
majorăm tranşele de ajutor pe care-l dă primăria, conform procentului şi tabelului care-l aveţi în
hotărâre. Adică, pentru  familii…tranşa de venit mediu pe membru de familie… Guvernul termina la
786 lei/membru de familie, după cum bine vedeţi.

Pentru ultima tranşă, de la 615 la 786, “Guvernul Boc” dă un 5% şi noi dăm 53%, în aşa fel
încât să plătească la fel ca anul trecut. Vă aduceţi aminte, da? Şi am spus: toţi cei care au până în
786, noi venim şi îi suplimentăm puţinul pe care îl dă guvernul, ca să plătească la fel ca anul trecut.

De la 786 în sus am făcut noi nişte tranşe în care noi îi subvenţionăm din factura cu
gigacaloria, de data aceasta la preţul de 340 de Roni/gigacalorie.  E, vă propun să majorăm. Până
acum aveam aşa, subvenţie: de la 786-840 aveam 40% din factură şi vă propun să majorăm cu 5%, la
45%; de la 840-900 aveam  subvenţionat, aprobat, cu 30% şi vă propun să majorăm la 40%; de la
900-1100, de la 25% să majorăm la 35% şi la 1100-1300 venit mediu/membru de familie să
majorăm de la 20% la 30% din factură. La fel, veţi regăsi, dedesubt, şi pentru persoanele singure.

Deci, asta este prima hotărârîre pe care v-o supun dezbaterii, adică votului. După care, am să
vă spun, la hotărârea următoare, ce vom face cu restul de bani care ne rămâm.

Dl.Ion Ciobanu
Supun la vot punctul 2 de la ordinea de zi, cu majorările pe care domnul primar le-a propus

astăzi.
Cine este de acord? Pentru? Vă mulţumesc! Împotrivă? Abţineri?

D-na Marcela Enache
Avem 24 de voturi pentru.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Bun. Acuma trecem la punctul următor.

Dl.Ion Ciobanu
Punctul 1:
“Proiect de hotărâre privind aprobarea de ajutoare pentru încălzire pe perioada

sezonului rece pentru familiile şi persoanele singure care se încălzesc cu energie termică
furnizată în sistem centralizat.”

- iniţiator: primar Radu Ştefan Mazăre

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Până acuma avem înscrise…Ca să ştiţi, să aveţi un ordin de mărime, beneficiarii acestei

hotărâri de ajutor din partea Primăriei sunt 2600….25800…26 de mii de familii, total populaţie
58000 de persoane. La RADET. La lemne de foc, total persoane 4000, restul sunt puţini. La butelii
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27 de familii, curent electric -76. La Congaz sunt 1415 familii, numai că Congazul nu-l
subvenţionăm că încă subvenţionează Guvernul. Vin cu următoarea hotărâre. Şi noi am gândit
aşa…Vă rog frumos să fiţi atenţi aici. Am spus: “Domn’e, sunt fel de fel de cazuri în care cei care au
venituri reduse nu îndeplinesc criterile impuse de Boc.” Şi atunci, pentru toţi cei care se încadrează
în aceste tranşe, adică cei care au venituri pe membru de familie până la 1300 de lei, cei care au
venituri pe membru de familie până la 1600 de lei, alţii decât cei care au venit până acuma şi care se
încadrau în criteriile impuse de Boc şi unde subvenţionăm pe tranşe, deci ceilalţi, care au venitul ăsta
dar au peste 30 de mii la CEC, mai au o rablă de maşină, au un teren la ţară, mai au o casă la ţară şi
aşa mai departe, am spus ca să subvenţionăm gigacaloria de câţi bani ne rămâne. Adică, încep şi vin
şi-şi depun şi ei cerinţele, de data asta…cererea de subvenţionare, fără niciun criteriu. Nu ne mai
interesează. Vedem câţi sunt. Or mai fi 10 mii, or mai fi 20 de mii. Luăm banii pe care îi  avem, îi
împărţim la câţi sunt şi le subvenţionăm gigacaloria. Adică, o să subvenţionăm din factură…nu ştiu,
5%, 10, 15, 20, 25% maxim. Este un lucru greu, pentru că noi nu avem cum să estimăm cum sunt,
câţi sunt. De-aia o tot câcâim şi facem…De-aia am şi făcut extraordinară, ca să apuce să depună
până în 20 decembrie, să putem să facem subvenţionarea pe luna decembrie.

Dl.Victor Manea
Cum îi diferenţiem de ăia care au proprietatea în oraş? Eu v-aş propune altceva, domnule

primar…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Spuneţi!

Dl.Victor Manea
Pentru că, dacă ne uităm aicea….Ce fac cei care au 1301 leu/membru de familie? Ce fac cei

care au 1601 lei , dacă sunt singuri? Gândiţi-vă la cei care sunt singuri şi au 1601 lei! Eu vă propun,
cu diferenţa de bani, să încercăm să plătim….dacă oamenii nu sunt în stare să plătească la timp,
banii, dacă şi-i plătesc în cursul unui an calendaristic, deci până când începe a doua iarnă, să
suportăm noi diferenţa de penalităţi pe care o au de plătit…

Se fac comentarii în sală.( Nu mai plăteşte nimeni….)

Dl.Victor Manea
Nu, nu, nu…V-am spus, diferenţa de penalităţi la cei care se încadrează…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu mai plăteşte nimeni, că plăteşte Primăria.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Victor Manea
Poate nu sunt destul de clar, de ce vreau să spun…

Se fac comentarii în sală.
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Dl.Victor Manea
Adică…Eu vă dau un caz concret, o persoană care are 1601 lei şi e singură…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Adică 16 milioane…Da.

Dl.Victor Manea
Plăteşte, la un apartament de 2 camere, în jur de 7 milioane.

Se fac comentarii în sală. (Cât?)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, nu-i adevărat, nu plăteşte 7 milioane la două camere…

Se fac comentarii în sală. (Nici 3….)

Dl.Victor Manea
Eu vă dau cazuri din Constanţa unde au plătit 3 milioane, pe o garsonieră, căldura…

Se fac comentarii în sală. (Dacă îi fură administratorul….)

Dl.Victor Manea
Eu nu ştiu dacă administratorul e bun sau nu-i bun…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, da’ staţi, că…Nu, nu...N-aţi înţeles…. Staţi, domn’e, că vă spun, că sunt nişte

reglementări…Marcela, cât se plăteşte la două….Cât este consumul la două camere? Ai standardul
ăla!

D-na Marcela Frigioiu
Da, dar nu-l am la mine.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Valentin Pîrvulescu
Duceţi ideea până la capăt. Plăteşte 5….

Dl.Victor Manea
Rămâne cu mai puţini bani în mână decât ăla care are 16 şi se încadrează…

Se fac comentarii în sală.
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Alo!? Consumul care este estimat de către Guvern, pentru două camere, şi pentru care se

realizează subvenţia….ce este peste acest consum, nu se subvenţionează, conform ordonanţei de
guvern.

D-na Marcela Frigioiu
Pentru nimeni.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Pentru nimeni! Este dat un consum maxim şi care….Pe care noi l-am verificat cu cei de la

RADET…Dacă nu mă credeţi, dăm un telefon să vină cel de la RADET, să vină să vă aducă
consumurile de la RADET care au fost în Constanţa. Sunt următoarele…La două camere v-ar
interesa, domnu’ consilier, da?

Dl.Victor Manea
N-am spus două camere…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, dumneavoastră aţi spus două camere! Pe luna ianuarie: 1,22 gigacalorie; pe luna

februarie: 1,06; martie: 0,95; noiembrie: 1,07; decembrie: 1,22. Puneţi 1 gigacalorie şi 20.
Gigacaloria costă…338; 1,20 înseamnă până în 4 milioane. Maxim. Maxim maximorum pe lună.

Se fac comentarii în sală. (Pe luna de vârf…)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Pe luna de vârf.

Dl.Felix Stroe
Maximorum, adică cel mai mult…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Maximoruuum.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Deci, nu 7. Şapte…l-a furat cineva!

Dl.Victor Manea
Eu spun că atâta va plăti...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu ştiu, domn’e, eu vă dau consumurile şi vă dau datele…Dumneavoastră îmi daţi după

ureche. Eu vă dau datele de la RADET. Nu ştiu ce-mi spuneţi dumneavoastră….!

Se fac comentarii în sală.
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Dar continuaţi-vă ideea! Spuneţi, vă rog frumos!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Ion Ciobanu
Da. Dacă mai are şi altcineva…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Vă ascult! Continuaţi ideea, ca să fim …exacţi în calcul.

Dl.Victor Manea
Eu v-am spus ideea, dar dacă….

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, care era, că n-aţi terminat-o!?!

Dl.Victor Manea
Ideea este să….

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Să creştem tranşa?

Dl.Victor Manea
Nu să creştem tranşa.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Dar atunci?

Dl.Victor Manea
S-o lăsăm aşa…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Vă rog!

Dl.Victor Manea
Să dăm posibilitatea acestor persoane să plătească în două rate. În februarie îşi plăteşte

jumate sau  două, trei mii, cât are el…
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Aa…să  suportăm penalităţile…

Dl.Victor Manea
Să suportăm penalităţile…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, toţi vor face penalităţi….

Dl.Victor Manea
În luna iunie….

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Spune, Marcela, tu…

D-na Marcela Frigioiu
Domnu’ consilier, îmi permiteţi un pic? În Ordonanţa 70 se precizează diverse modalităţi de

plată a facturii de energie electrică pentru perioada de iarnă…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Termică. Termică…

D-na Marcela Frigioiu
Termică. Adică, ea se poate eşalona, ca şi plată, pe întregul an. Deci, există diverse

modalităţi de a plăti factura.

Dl.Victor Manea
Ia să spunem…

D-na Marcela Frigioiu
Dar scrie în ordonanţă. Este la latitudinea omului să încheie contract cu RADET-ul vizavi de

modul în care doreşte să facă plăţile pentru perioada sezonului de iarnă.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
I-auzi, adică poate să plătească pe tot anul…

D-na Marcela Frigioiu
Binenţeles!

Se fac comentarii în sală. (Plăteşte facturi vara…)

D-na Marcela Frigioiu
Adică, factura de iarnă poate să o împartă…pe cinci luni…
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Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Fără penalităţi!?

D-na Marcela Frigioiu
Binenţeles!

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Fără penalităţi!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Victor Manea
Câţi staţi la bloc? Câţi aveţi contracte, din cei care staţi la bloc, direct cu RADET-ul?

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Poate să facă Asociaţia de Proprietari contract cu RADET-ul şi să plătească egal în fiecare

lună, pe toată perioada anului.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Victor Manea
Nu ştiam că se poate….

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da, se poate, conform legii. Luaţi administratorul, domnilor consilieri care staţi la bloc, luaţi

administratorul, trimiteţi-l la RADET şi spuneţi-i: “Domn’e, noi dorim să plătim la fel din ianuarie
până în decembrie.” Şi, conform legii, se poate.

Se fac comentarii în sală. (Şi la sfârşit se face o  rectificare…)

Dl.Victor Manea
Şi dacă la sfârşit se calculează penalităţi….

Se fac comentarii în sală. (E fără penalităţi.)

Dl.Victor Manea
Mai departe, RADET-ul nu plăteşte penalităţi pentru că întârzie la CET?

Se fac comentarii în sală.

D-na Marcela Frigioiu
Păi, dacă e prin lege specificat?
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Se fac comentarii în sală.

Dl.Victor Manea
Staţi aşa! Plăteşte RADET-ul penalităţi la CET, că ştiu că avem nişte penalităţi de plătit la

CET, foarte mari, la ora asta?! Si atunci, mai bine ne păstrăm banii ăştia să plătim penalităţile care le
avem la CET, asta încercam să vă spun.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Adică, încercaţi să  spuneţi să nu mai subvenţionăm….

Dl.Victor Manea
Reportăm banii ăştia, să încercăm să…îi avem pentru penalităţile pe care le avem la….

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Ei, ‘om vedea cu penalităţile! Eu zic să-i ajutăm să treacă…

D-na Marcela Frigioiu
Penalităţile sunt….din banii Guvernului pe care nu i-au dat, nu din banii Consiliului Local…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Penalităţile-s din banii Guvernului…pe care nu i-au dat, nu din banii Consiliului Local…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Si-atunci, ce fac, eu n-ajut populaţia că nu mi-a dat Boc banii?

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Deci, revin la hotărâre….

Se fac comentarii în sală.

Dl.Victor Manea
Legea spune că dacă suntem…Guvernul nu poate….

Se fac comentarii în sală.

Dl.Victor Manea
Nu se dă banii…

Se fac comentarii în sală.
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, nu spune că trebuie! Legea nu spune că trebuie, domnu’…Dacă vă interesează, discutăm!

Legea spune, şi suntem în proces şi în instanţă, că subvenţia, pe care trebuia s-o dea până acum
Guvernul, trebuie s-o dea în funcţie de consumul localităţilor! Şi-atâta vreme cât la Arad a dat 130%
şi la Braşov a dat peste 100% şi la Constanţa  a dat 20%, suntem în proces cu ei pentru că legea
spune că trebuie dat în funcţie de consum! Dacă vă intertesează, discutăm! Sunt în proces! Domnu’
Neamţu este avocatul nostru. Dacă vă interesează, chemaţi-l şi vă pune toată documentaţia! Că am
descoperit şi noi lucrul ăsta, că trebuie dat în funcţie de consum, nu trebuie dat în funcţie de vrerea
lu’ Boc! Şi-o să vedem ce-o să spună instanţele!

Se fac comentarii în sală.( Nu în funcţie de primar…)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Ca să revenim, eu vă propun să facem aşa: să dăm posibilitatea acestor amărâţi, care nu s-au

încadrat… sau au venituri mici, să-şi depună cererile. Vom vedea câte anume şi…câte familii îşi
depun cereri. Vedem, în funcţie de asta, cu cât îi ajutăm şi pe cei care nu se încadrează în criteriile
lu’Boc, ca subvenţie la energia termică, după care, dacă ne mai rămân bani… Nu sunt
suficienţi…Nu ştiu, ne mai gândim, poate mai creştem tranşele, poate…vedem ce-o să facem, pentru
că noi trebuie să încercăm să  facem un sprijin cât mai echitabil, în funcţie de veniturile oamenilor şi
în funcţie de banii pe care îi avem. E greu să estimăm. De-aia ne tot câcâim, şi ne întâlnim, şi votăm
şi aşa mai departe! Asta e!

Dl.Ovidiu Cupşa
Domnule primar!

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da.

Dl.Ovidiu Cupşa
Spuneţi-mi şi mie…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Vă rog!

Dl.Ovidiu Cupşa
Întrebarea-i următoarea. Cine are două proprietăţi, oare şi pentru a doua poate să beneficieze

de subvenţie după ce votăm noi asta?

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da, pentru că n-am mai ţinut cont.

Dl.Ovidiu Cupşa
Unul poate să aibă două apartamente. Unul îl închiriază cu 200 de Euro sau nu ştiu cât…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da.
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Dl.Ovidiu Cupşa
Şi ia în detrimental celui care are, cum aţi spus dumneavoastră, o casă amărâtă la ţară. Şi ăla

nu poate….

Dl.Radu Ştefan Mazăre
E-adevărat, este exact…E o întrebare pe care mi-am pus-o şi eu…

Dl.Ovidiu Cupşa
Aici e paradoxul…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Putem să…Dacă credeţi, putem să…E greu…Ştiţi ce se-ntâmplă? Sunt foarte multe situaţii…

Se fac comentarii în sală.( Ăla a investit, de-a cumpărat apartamentul ăla….)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, putem să-i condiţionăm să n-aibe alte proprietăţi imobiliare pe raza municipiului. Asta

poate să fie o condiţie.

Dl.Ovidiu Cupşa
Propun un amendament. Dacă au a doua proprietate pe raza municipiului….

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da, şi mie mi se pare corect!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Poa’ să aibe un teren la ţară, poa’să aibe o casă la ţară, dar să nu aibe două

apartamente…două proprietăţi imobiliare pe raza municipiului.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Deci, eu unul sunt de acord cu amendamentul făcut…Da, staţi puţin, ca să nu supunem….Şi

mai am…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Domnilor, numai puţin! Şi mai am un amendament pe care să vi-l fac eu, să fie la fel şi

pentru lemne de foc, şi să le dăm…Da’ cum să facem la lemne de foc?

Se fac comentarii în sală. ( Aceleaşi cuantumuri şi la lemne de foc…)



12

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Ei sunt şi la lemne de foc cu aceleaşi condiţii.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi să depună, după care îi anunţăm cât o să le dăm. Deci, ăsta-i amendamentul meu: pentru

lemne de foc să depună toţi cei care nu îndeplinesc condiţiile, dar care nu au două proprietăţi pe
teritoriul municipiului, cum aţi spus dumneavoastră. O să-i adunăm, o să vedem câţi sunt şi-o să
vedem cât le dăm. Deci, ăsta-i amendamentul meu. Da, e corectă opinia dumneavoastră.

Dl. Ion Ciobanu
Atunci…S-au făcut două propuneri, două amendamente. Vă propun să le votăm pe rând.
Cine este pentru amendamentul propus de domnul consilier Cupşa?

D-na Marcela Frigioiu
Chiar dacă e şi teren şi clădire sau numai clădire?

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Cu proprietate şi teren şi clădire sau numai clădire?

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Cum?

Dl.Ovidiu Cupşa
Terenul nu e locuinţă. Vorbim de locuinţă…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
A, nu, am întrebat ca să ştim cum să…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Ovidiu Cupşa
Dacă are două unităţi locative.

Se fac comentarii în sală.

D-na Marcela Frigioiu
Dacă are un apartament şi un teren intravilan în Constanţa, îi dăm sau nu, asta-i intrebarea…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Ne gândim…
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Se fac comentarii în sală. (Şi dacă are clădire…Poate-i spaţiu commercial…)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Dacă are clădire, nu locuinţă…că are spaţiu commercial…?! Dacă câştigă din el, nu se mai

încadrează la venituri, Marcela!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da, e dificil…

Se fac comentarii în sală. (Poate are vilă la Predeal…)

Dl.Valentin Pârvulescu
Eu zic să punem bunuri imobiliare pe raza municipiului.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da’ credeţi că dacă are vilă la Predeal are venitul până în 13 milioane/membru de familie?

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Măi, e o gălăgie acolo, în spate…E o cotcodăceală…Dacă ai vreo propunere, că ne gândim,

doamna ziaristă, eu sunt dispus să te ascult. Vorbesc serios. Dacă crezi că…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, nu, nu, Păi, ălea, sunt la criterii. Le-am dat de-o parte. Deci, ideea era, acum…

Se fac comentarii în sală. (Vă spun eu că are maşină….)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Propunerea mea era ca să beneficieze toţi care se încadrează în venitul ăsta, indiferent de ce

au. Domnu consilier a venit şi a spus: “Da, domn’e, da’ dacă are un al doilea apartament sau locuinţă
în Constanţa, nu mi se pare normal …”. şi eu am zis că sunt de acord. Şi eu cred că o să rămână aşa.
Şi cu asta, basta!

Se fac comentarii în sală. (Da’ cine locuieşte în a doua casă sau al doilea apartament, poate
beneficiază de subvenţie.)
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da. Păi, cine locuieşte, este chiriaş acolo şi chiriaşul beneficiază….

Se fac comentarii în sală. (Oricum.)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Oricum. N-are legătură cu ce spunem noi. M-aţi înţeles? Chiriaşul beneficiază de subvenţie.

Deci, dacă eu, Mazăre, am două proprietăţi, în a doua proprietate…şi eu am, nu ştiu, am venituri
mari, da? eu nu beneficiez. În a doua proprietate staţi dumneavoastră…Asta, ca să explic. În a doua
proprietate staţi dumneavoastră, cu chirie sau că  v-am lăsat şi aşa mai departe, şi dumneavoastră
aveţi venituri mici. Vă duceţi şi  faceţi cerere şi beneficiaţi de subvenţie acolo. Eu, în casa în care
stau, pentru că am venituri mari şi proprietăţi, nu beneficiez. Aţi înţeles? N-are legătură cu hotărârea
asta… cu ce discutăm noi acuma. Vă rog, domnu’ consilier!

Dl.Temur Ibraim
Oricum, eu constat că vor fi oameni nemulţumiţi în oraşul ăsta. Părerea mea, personală, este

că trebuia să rămânem pe formula iniţială, iniţiată de dumneavoastră, şi acea rezervă care ne rămâne
din bugetul local… să scădem nivelul gigacaloriei. Nu ştiu…cu 1%, 2%...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Stai puţin, domn’e, s-o scădem pentru….Că si-acuma o scad, numai c-o scad pentru cei care

au venituri până în 13 milioane. Sau ce, dumneavoastră vreţi s-o scad pentru ăia cu Audi A6?! Şi cu
Q7?!

Dl.Temur Ibraim
Nu…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, dacă îmi spuneţi s-o scad?! Îmi spuneţi s-o scad la toată lumea!

Dl.Temur Ibraim
Corect…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
O scad pentru ăla cu….

Dl.Temur Ibraim
La toată lumea…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, de ce să o scad pentru ăla  care are BMW X6? Daţi-mi un răspuns la întrebarea asta şi eu

sunt de acord să o scad!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Temur Ibraim
El poate beneficia oricum, că maşina o are pe nu ştiu ce societate…
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Hai, domn’e….!?! Nu, eu nu….Problema nu era de maşină, problema era de veniturile lui.

De ce s-o scad pentru unul care stă la vilă şi are venituri foarte mari şi maşini pricopsite? De ce s-o
scad? Răspundeţi-mi mie! De ce s-o scad pentru unul cu bani foarte mulţi?

Se fac comentarii în sală. (Păi, îi dăm la o parte…)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, îi dăm la o parte aici, pe criteriu de venit. E foarte puţin probabil ca să aibe…

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Uite, hai să ne luăm…pe aici, să vedem, ăştia, care suntem mai procopsiţi, eu nu cred că…

dacă stau să-l iau pe hârtie, are venitul mai mic decât 13 milioane/membru de familie!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, acolo arătam, aşa! Uite, aşa! Aşa!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Ovidiu Cupşa
Păi, da, oricum, filosofia acestui ajutor este să-i ajutăm pe cei fără venituri. Pe cel cu venituri

nu-l afectează foarte mult un million în plus…

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Mai ales că o să scadă foarte puţin, că dacă îi răspândim banii care ne mai rămân...Eu estimez

că ne mai rămân vreo sută de miliarde. Dacă  îi...Dacă scad pentru toată lumea, o să scadă cu 3%
gigacaloria, adică....

Dl.Dănuţ Moisoiu
Este o problemă psihologică: „Domn’e,  dau la toţi”, pentru că o să fie foarte greu să împarţi

echitabil această sumă, şi nemulţumiri vor fi. Mai bine scad pentru toţi la fel...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Aici este o gândire diferenţiată, domnule. Dumneavoastră aveţi o gândire de dreapta...

Se fac comentarii în sală. (Liberalii, de stânga...)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi pe de altă parte plângem că bogaţii se îmbogăţesc şi săracii sărăcesc şi ies afară pe străzi şi

aşa mai departe...
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Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, exact asta era treaba, că e vorba de banul din buzunar...pe care-l dă la sfârşitul lunii...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da, bine. Haideţi s-o supunem la vot şi mai vedem ce mai facem luna viitoare, când vedem

câţi se mai adună. Poate nu se adună suficienţi şi atunci mergem şi împărţim...sau creştem tranşele...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
O lăsăm aşa şi vedem peste o lună ce se mai întâmplă! Nu? Că, uite, aici, am rămas

intrigaţi...Dacă mi-ar fi spus cineva că o să ...pe criteriile ăstea, o să vină numai 25 de mii de familii,
n-aş fi crezut.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da? Ce, banii? Nu vrei să-i cheltuim acuma, înainte de alegeri?

D-na Marcela Frigioiu
Şi cum rămâne, şi clădire şi teren?

Se fac comentarii în sală. (Bunuri imobile.)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Bunuri imobile? Si clădire şi teren pe raza municipiului?

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Deci, intravilan, da?! Bine.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, hotărâţi-vă, domnilor!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, da’ eu am o întrebare. Dacă el are casă şi are curtea casei, ce-i aia?
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D-na Marcela Frigioiu
Păi, aia, că sunt dimensiuni pe intravilan. E complicat.

Se fac comentarii în sală. (Are acelaşi număr la casă...)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, ştiu, haideţi să vedem ce dă. Uite, spre exemplu, era dacă...Zicea că dacă are casă cu

teren mai mare de 1000 mp, era exclus. Nu ştiu. Cât sunt curţile?

Se fac comentarii în sală. ( În Viile Noi sunt mari...În Palazu....)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
În Viile Noi!? Cât sunt curţile? O fi bogat ăla din Viile Noi?! Sau din Palazu?!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Haideţi s-o lăsăm numai cu casă şi terminăm povestea! Lăsaţi-o aşa şi mai vedem.

Se fac comentarii în sală. (Numai clădire.)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Clădire...

Dl.Ion Ciobanu
Deci, supun la vot amendamentul propus de domnul consilier Cupşa, cu cele două clădiri în

mediul urban.
Cine este pentru? Mulţumesc! Împotrivă? Abţineri?

D-na Marcela Enache
Avem 21 de voturi pentru; 3 voturi împotrivă: Stroe, Dobre şi Bileca.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Normal, şi ăla cu lemne, ca să se aplice şi la lemne.

Dl.Ion Ciobanu
Supun la vot al doilea amendament propus de domnul primar Radu Ştefan Mazăre.
Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? Vă mulţumesc!

D-na Marcela Enache
Avem 24 de voturi pentru.

Dl.Ion Ciobanu
Atunci, să supunem la vot întregul proiect cu amendamentele aprobate.
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Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? Vă mulţumesc!

D-na Marcela Enache
Avem 24 de voturi pentru.

Dl.Ion Ciobanu
Punctul 3:
„Proiect de hotărâre privind aprobarea garantării unei finanţări rambursabile

interne în valoare de 46 308 754 lei.”
- iniţiator: primar Radu Ştefan Mazăre;

Se fac comentarii în sală. (Locuinţele modulare, nu?)

D-na Marcela Frigioiu
Spun eu...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Spune!

D-na Marcela Frigioiu
Deci, s-a adjudecat contractul pentru locuinţele modulare, etapa I. Din această etapă I se fac

două etape mai mititele, la începutul anului următor şi la sfârşitul anului. Condiţiile au fost: un avans
de 5%, iar pentru restul de 95% este o garantare prin avalizare de bilete la ordin de către Primăria
Municipiului Constanţa, aşa cum a fost şi la drumuri. Pentru a depune dosarul la comisia de la
Bucureşti, de la Ministerul de Finanţe, trebuie să facem o hotărâre de consiliu local pe care trebuie să
o ataşăm acestui dosar. Nimic altceva. Deci, vor fi bilete la ordine, eliberate de către RAEDPP
pentru cel care a câştigat licitaţia şi se solicită avalul Primăriei pentru aceste bilete la ordine. Ca să
putem da avalul Primăriei, trebuie să facem un dosar pentru comisia de la Bucureşti, care cuprinde şi
această hotărâre de consiliu.

Se fac comentarii în sală. (O.K.!)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi nu vor mai fi containere, vor fi blocuri pe structură metalică. Blocuri  tip. Aşa sunt,

prefabricate, pe structură metalică. Şi aia e. Sunt mai ieftine decât containerele, pentru că pereţii
interiori, dacă am fi făcut bloculeţele din containere ar fi fost dubli, vă dau un singur element. Şi ăsta
e simplu, că aşa este proiectul – standard. Vine tot cu...le ansamblează cu suruburi, cu nu ştiu
ce...da’i bloc, bloc pe structură metalică.

Dl.Ion Ciobanu
Vă mulţumesc pentru precizări! Supun la vot proiectul de la punctul nr.3.
Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri?

D-na Marcela Enache
Avem 24 de voturi pentru.



19

Dl.Decebal Făgădău
Doamna secretar...

D-na Marcela Enache
Da. Având în vedere că ordinea de zi este epuizată, vă rog frumos să-mi permiteţi să vă aduc

la cunoştinţă următorul aspect sau, eu ştiu, eveniment cu care noi ne-am confruntat în ultimele zile.
După cum ştiţi, noi avem mai multe dosare pe rol cu cei de la Fin.Co.Ge.Ro. În urma unuia dintre
aceste dosare, Municipiul Constanţa a fost obligat la plata unei sume de 61.236.178  de lei...

D-na Marcela Frigioiu
Noi.

D-na Marcela Enache
Noi, da. Faţă de această somaţie de executare, noi am făcut contestaţie, dosar 3069/2011,

contestaţia fiind respinsă de către instanţă. Suma pe care eu v-am amintit-o mai devreme reprezintă
contravaloarea lucrărilor de sistematizare şi utilităţi edilitare executate de Fin.Co.Ge.Ro. în Faleză
Nord. Am considerat că este important să vă aduc la cunoştinţă acest lucru şi, dacă dumneavoastră
permiteţi, Casa de avocatură, care ne reprezintă, în prezent, interesele în instanţă, ar vrea să vă facă o
scurtă prezentare. Mulţumesc!

Dl.Ion Ciobanu
Cer aprobarea domnilor consilieri ca să fie de acord cu propunerea doamnei Enache Marcela.
Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri?

D-na Marcela Enache
Avem 24 de voturi pentru.

Dl.Ion Ciobanu
Deci, cu unainimitate. Doamna avocată, vă rog!

D-na Georgiana Trandafir
Bună ziua, domnilor  consilieri, domnule primar! Numele meu este Georgiana Trandafir, sunt

avocat senior la firma „Zbârcea şi Asociaţii, Casa de Avocatură angajată să reprezinte interesele
Municipiului Constanţa în litigiile cu Fin.Co.Ge.Ro. E adevărat, în momentul de faţă avem cu
Fin.Co.Ge.Ro., aproximativ, 20 de dosare. Dintre cele 20 de dosare, în acest moment, cel mai tare ne
doare dosarul 3069/2011 aflat încă pe rolul Judecătoriei Constanţa. În data de 17 noiembrie 2011,
Judecătoria Constanţa a respins contestaţia la executare formulată de Municipiul Constanţa, a ignorat
sau a tratat...încă nu ştim poziţia instanţei pentru că nu s-a redactat hotărârea. Cert este că instanţa a
trecut peste motivele de nelegalitate invocate de către noi şi a decis respingerea contestaţiei la
executare. Consecinţele acestei respingeri se reflectă în patrimoniul Municipiului Constanţa care, în
acest moment, este expus riscului de a fi executat silit pentru, aproximativ, 62 de milioane de lei noi.
Fin.Co.Ge.Ro. nu s-a oprit la prima formă de executare silită, a transmis şi o somaţie pentru
executare silită imobiliară. Vizează terenul din poligonul 14. Evident că şi împotriva acestei somaţii
noi vom formula contestaţie la executare. În acest moment, procedural vorbind, evident, Municipiul
Constanţa va formula recurs împotriva hotărârii pronunţată de Judecătorie. Aşteptăm motivarea
instanţei pentru a vedea care au fost motivele pe care instanţa le-a avut în vedere când a pronunţat o
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asemenea hotărâre. Noi credem în motivele noastre. Credem în nelegalitatea acestei executări silite.
Motivele pe care le-am invocat au fost detaliate instanţei, au fost explicate, au fost susţinute, atât în
scris cât şi oral în dezbatere publică.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Puteţi să spuneţi şi Consiliului local câteva dintre motive? Deci...Numai puţin! Mai pe

româneşte, italienii şi-au executat acolo parte din infrastructură, care, conform hotărârii de instanţă
pe care o aveau înainte, ar trebui să fie decontată de către noi. Au trimis o factură...Spune, Marcela!

D-na Marcela Frigioiu
Pro formă.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Pro formă, ca să plătim aceşti 13 milioane de Euro. Când am văzut, probabil parte dintre

dumneavoastră, dintre consilieri, cunosc, parţial...Când am văzut...În primul rând că pe factură pro
formă nu puteam să plătim! Că, poate nu erau 13, erau 11 sau...

D-na Marcela Frigioiu
Acolo, trebuie viză de legalitate pentru realitatea operaţiunilor, pentru legalitatea

operaţiunilor...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Mai mult decât atât, noi am considerat, şi cei de la Serviciul tehnic, când a venit factura asta

pro formă...Şi nu am considerat...Ăştia sunt bani publici care trebuiesc cheltuiţi în conformitate cu
legislaţia din România, cu tot ce înseamnă standarde, ce beton, ce fel şi aşa mai departe! Ălea de
cheltuieli! Toate pe care le-a pus...La italian, nu există aşa ceva! Şi atunci, ne-am dus şi am făcut
contestaţie în instanţă cu cerere de expertiză şi...Spuneţi dumneavoastră de aici în continuare!

D-na Georgiana Trandafir
Da, povestea cu Fin.Co.Ge.Ro este lungă. Este o hotărâre din 2004...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, nu, nu...Aici, ce v-am zis eu...Da, la banii ăştia, când ne-am dus noi în instanţă şi ce

motive am invocat noi ca să solicităm ...

D-na Georgiana Trandafir
Cu permisiunea dumneavoastră, voi devoala, în mare, motivele. Nu voi insista cu privire la

argumentarea lor, pentru că ele sunt, totuşi, confidenţiale şi trebuie păstrate aşa până la finalizarea
procesului. În mare, noi am invocat inexistenţa titlului executoriu, spunând că hotărârea
judecătorească din 2004 nu este titlu executoriu pentru executarea silită iniţiată acum de
Fin.Co.Ge.Ro. pentru 62 de milioane de lei. Pe lângă asta, am invocat prescripţia executării,
perimarea executării. Instanţa a trecut peste aceste argumente, aşa cum v-am spus, şi a respins
contestaţia la executare...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da’...



21

D-na Georgiana Trandafir
Totodată...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Staţi numai puţin! Domnu’ Marica...Chestiunile tehnice...Unde-i? Marica-i aici? Băi,

Maricane, taci ca peştele în apă! Zii, că altfel, ca să plătim un leu, trebuie o sută de mii de rapoarte!!!
Zii, n-am cerut expertiză!? La expertiză,  ce spuneam?

Dl.Ion Marica
Expertiza nu a răspuns la obiectivele pe care le-am fixat noi.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, şi de ce nu am cerut altă expertiză, dacă n-a răspuns?

Dl.Ion Marica
Să cerem şi altă expertiză, dar...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da’ de ce mi-ai spus tu că nu putem să plătim? Că nu sunt făcute lucrările în conformitate cu

nu ştiu ce...

Dl.Ion Marica
Eu v-am spus că o parte din lucrări nu puteau fi plătite pentru că nu au fost supravegheate. Ei

au început înainte de a ....pe baza unor autorizaţii, înainte de a avea un studiu de fezabilitate, înainte
de a avea un proiect tehnic şi înainte de a încheia o formă legală de încredinţare a lucrării. Lucrările,
nefiind supravegheate de mine, nu puteam să confirmăm...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Domnu’ Racu, m-ajuţi şi dumneata? Racule, dormi?!

Dl.Constantin Racu
Da, nu dorm.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, explică, aici, consilierilor, că...sunteţi mai mulţi care v-aţi bătut capul...

Dl.Constantin Racu
Doamna avocat nu trebuie să spună în Consiliu decât apărările pe....

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, nu, domn’e, că ea spune apărările juridice, că ăla nu....Eu discut aici de chestiunea pe cae

o înţelegem cu toţii: plata unor lucrări cu 13 milioane de Euro. Treisprezece milioane! Stai puţin, nu
sunt 13 lei...!

Dl.Mircea Dobre
Lucrările priveau nu infrastructura sau şi...sunt şi alte...
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D-na Georgiana Trandafir
Ei spun că doar infrastructură. Asta spune Fin.Co.Ge.Ro.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Noi nu ştim.

Dl.Mircea Dobre
Aia e!

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Noi nu ştim, ştie judecătorul!

Dl.Constantin Racu
Doamna avocat, vă rog, prezentaţi Consiliului mijloacele noastre de probă, ce am solicitat noi

în apărare şi poziţia instanţei vizavi de aceste mijloace de probă. O enumerare...

D-na Georgiana Trandafir
Haideţi să o luăm cu...

Dl.Constantin Racu
Că aici se regăsesc. În aceste mijloace de probă se regăseşte şi problema dumneavoastră,

domnu’ primar, şi de calitate, şi de cantitate, şi de absolut toate....

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Aşa! Ai văzut?! Ei, ha...hai vorbiţi, că discutăm de 13 milioane, blocăm oraşul cu banii ăştia!

D-na Georgiana Trandafir
Da. Fin.Co.Ge.Ro. a iniţiat această executare. A emis această pro formă- a executat un raport

de expertiză extrajudiciară, a numit un expert pe care l-a dorit Fin.Co.Ge.Ro. şi acest expert a
evaluat lucrările. Au emis pro forma. Noi am  făcut contestaţie la executare, imediat ce au început
executarea silită. În cadrul contestaţiei s-au administrat două probe cu expertiză. Una a fost expertiză
tehnică în construcţii şi acolo s-a stabilit de către expert că lucrările executate coincid autorizaţiei şi
coincid devizelor emise de Fin.Co.Ge.Ro. Atenţie, nu a verificat nimeni, noi am cerut în faţa
instanţei şi ni s-a respins la ultimul termen, am solicitat o  probă cu expertiză contabilă: să vină un
contabil şi să stabilească care au fost costurile reale pe care Fin.Co.Ge.Ro. le-a avut cu aceste lucrări.
Ni s-a respins această probă, fără a avea o motivare din partea instanţei. O vom vedea imediat ce
redactează hotărârea. Suplimentar, la primul raport de expertiză cu privire la expertiza tehnică în
construcţii, s-a realizat un alt raport de expertiză cu privire la calitatea în construcţii, care expert,
împreună cu expertul parte numit de Fin.Co.Ge.Ro., cu opinie separată a expertului numit de către
Municipiul Constanţa, dl.Secară, cei doi experţi au stabilit că lucrările executate de Fin.Co.Ge.Ro.
sunt de calitate, de o calitate excepţională. Iarăşi, nu vreau să comentez imparţialitatea acestui expert
când a determinat calitatea lucrărilor. Am expus în faţa instanţei motivele noastre care ne îndrituiesc
să credem că expertul nu a fost imparţial. Instanţa a trecut peste aceste motive şi ne-a respins un
supliment la raportul de expertiză. Cam aici se opresc  expertizele administrate pentru determinarea
valorii lucrărilor.
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Deci, ne-a fost respins tot în instanţă, nu?!

D-na Georgiana Trandafir
Ne-au fost aprobate unele obiecţiuni, dar au fost respinse cele care ne dureau cel mai tare.

Cam aşa. V-am zis, când am intrat noi în aceste dosare, undeva la jumătatea lui octombrie, am
solicitat instanţei, pentru că ni s-a părut mai mult decât logic să verificăm care au fost costurile.
„Pentru că Tribunalul Constanţa i-a autorizat pe Fin.Co.Ge.Ro. să facă aceste executări (lucrări) pe
cheltuiala Municipiului, haideţi să vedem care a fost această cheltuială.” Instanţa a trecut peste
această solicitare şi ne-a dat cuvântul pe fondul cauzei. Mai departe, aşa cum v-am zis, are la
îndemână căile prevăzute de Codul de pr.civilă, şi anume să facă recurs împotriva hotărârii
pronunţată de  Judecătorie. Suplimentar, recomandăm noi, suspendarea executării silite astfel încât
să preîntâmpinăm riscul ca Municipiul Constanţa să se trezească cu conturile poprite în orice
moment, pentru că nu putem să fim siguri că se vor respecta garanţiile prevăzute de lege. Aşa cum v-
am zis, s-a iniţiat şi o a doua procedură de executare silită, executare imobiliară de data aceasta.
Vom contesta şi această procedură, unde, la fel, recomandarea noastră este să solicităm suspendarea
executării silite, atât suspendarea provizorie, pe cale de ordonanţă preşedinţială, cât şi suspendarea
executării în cadrul contestaţiei la executare. Evident aceste suspendări implică plata unor cauţiuni,
care, pentru suspendarea provizorie înseamnă o cauţiune fixă de 10% din creanţa pretinsă de
creditor; pentru suspendarea în cadrul  contestaţiei la executare, cauţiunea poate fi până la 20%.
Instanţa stabileşte. Nu pot să vă dau o regulă, pentru că au fost instanţe care au stabilit la 5%,
instanţe care au stabilit la 10%, au mers pe ordonanţă preşedinţială, dar şi instanţe care au stabilit la
20%. Aici depinde cum va înţelege judecătorul să garanteze prin această cauţiune interesele unui
creditor şi va lua în calcul motivele de nelegalitate ale contestaţiei la executare, garanţia pe care el
trebuie să o ofere creditorului pentru stări de executare silită, precum şi urgenţa suspendării unei
asemenea executări. Dacă aveţi întrebări?

Dl.Ovidiu Cupşa
Aş vrea să pun o întrebare.

Dl.Ion Ciobanu
Poftiţi, domnu’ Cupşa!

Dl.Ovidiu Cupşa
Din câte am înţeles eu, în primul rând s-a pierdut prima instanţă...

D-na Georgiana Trandafir
S-a pierdut fondul, urmează recursul.

Dl.Ovidiu Cupşa
Asta înseamnă că...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
S-a pierdut la Judecătorie, nu?
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D-na Georgiana Trandafir
S-a pierdut la Judecătorie, da.

Dl.Ovidiu Cupşa
Şi asta înseamnă că executarea poate intra pe rol chiar dacă nu s-a...?

D-na Georgiana Trandafir
Sigur că da. Suspendarea nu a fost executată nici până acum. Că n-au făcut ei acte de

executare, asta a fost la latitudinea lor. Dar, în acest moment, după ce s-a pronunţat Judecătoria,  noi
am primit imediat somaţia pentru executare silită imobiliară, ceea  ce ne face să credem că vor
continua procedura de executare silită, în lipsa suspendării.

Dl.Ovidiu Cupşa
În cazul acesta, domnule preşedinte, eu cred că sunt două aspecte care trebuie puse în

discuţie, unul este legat de decizia judecătoarei care a dat....că am înţeles că a omis să ia în calcul
nişte premise şi a doua chestiune este legată de oprirea executării, nu? Asta înţeleg că ar trebui să le
luăm noi în discuţie în Consiliul.

Dl.Ion Ciobanu
Da. Spuneţi domnu’ consilier!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Temur Ibraim
Dar nu putem să strămutăm acest proces în altă parte, că la Constanţa văd că nu se câştigă?!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Temur Ibraim
E părerea mea, că ştim că am mai pierdut şi...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Urgent este să disponibilizăm bani pentru cauţiune.

Se fac comentarii în sală. (Da.)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi aia trebuie să discutăm şi să modificăm buget...ălea, ca să punem bani pentru cauţiune.

Se fac comentarii în sală. (Păi, să aprobăm...)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Care-i...?Cum putem să facem, domamna Marcela?
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Se fac comentarii în sală.( Într-o şedinţă de consiliu....)

D-na Marcela Enache
Vreţi să discutaţi în această şedinţă?

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, nu , nu ştiu...Vrem astăzi, că...

D-na Marcela Enache
Va trebui să adoptăm o hotărâre...

D-na Georgiana Trandafir
Permiteţi-mi să intervin, înainte de a supune la vot. Aşa cum v-am spus, se discută două

suspendări, pentru că au iniţiat două proceduri de executare silită. Dumneavoastră ştiţi cât vă permite
bugetul pentruplata unei cauţiuni. Este adevărat că şi una este mai bună decât niciuna, dar aveţi în
vedere faptul că trebuie suspendate ambele executări silite.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, şi câţi bani trebuie?

Se fac comentarii în sală. (Sunt două...3 milioane...)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Trei milioane de Euro?! Hă...hă...hă...trei miliaone de Euro!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Valentin Pîrvulescu
Şi a doua, aia care nu se ştie la cât va fi procentul, între 10 şi 20%, la ce valoare se

raportează, tot la 14 milioane de Euro?

D-na Georgiana Trandafir
Ambele se raportează la valoarea de 62 de milioane de lei...

Dl.Valentin Pîrvulescu
Care înseamnă 14 milioane de Euro.

D-na Georgiana Trandafir
Care înseamnă, aproape, 14 milioane de Euro.

Se fac comentarii în sală.
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Dl.Felix Stroe
Stimaţi colegi...stimaţi colegi, dacă-mi este permis, suntem într-o situaţie pe care trebuie să o

analizăm la rece. Că avem cale de atac....O.K., avem cale de atac. Dar, până începem atacul şi până
terminăm atacul, să vedem cum o să-l terminăm, aceste două execuţii sunt iminente. Ne bat la
uşă...Executări silite, pardon, nu execuţii...Şi atunci, sunt de acord cu domnul primar că noi,
Consiliul Local, trebuie să analizăm la rece  această situaţie. Eu propun să facem o şedinţă chiar
astăzi, după ordinea de zi, în care să...vrem nu vrem, e de preferat să constituim garanţiile de
cauţiune decât să suportăm executarea integral. E părerea mea, ca şi consilier local, şi vă rog s-o
aveţi în atenţie.

Dl.Valentin Pîrvulescu
Trebuie valori fixe, doamna Marcela, sau putem să stabilim o sumă? Că trebuie să ne gândim

şi la a doua...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da’ la a doua ce ne execută?  La prima...Că eu n-am înţeles exact...

D-na Georgiana Trandafir
La prima executare silită n-au menţionat forma de executare. A doua  e sigur o executare

silită imobiliară, vizează poligonul 14.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi poa’ să vină şi a treia, şi-a cincea, şi-a noua...?!

D-na Georgiana Trandafir
Da, dacă nu suspendăm executarea, da, pot veni oricâte şi ne trezim cu toate....

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Staţi că nu înţeleg...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Decebal Făgădău
Păi, da,  da’ blocăm executarea pe 14 milioane de Euro, şi plătim cauţiunea. El mai poate să

meargă mai departe cu a doua, cu a treia executare silită?

D-na Georgiana Trandafir
Poate să continue executarea silită imobiliară. E adevărat, cu mari riscuri pentru

Fin.Co.Ge.Ro. să continue această executare. Însă, din partea lor, în lipsa unei suspendări, eu mă
aştept la orice.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, nu...Eu nu-nţeleg! Dacă plătesc o cauţiune pentru toată suma...mare....
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D-na Georgiana Trandafir
Teoretic, cauţiunea înseamnă suspendarea executării silite într-un dosar de executare. Şi se

suspendă. Punct. Acum, ei au iniţiat  şi o a doua formă de executare – executarea silită imobiliară.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, şi prima formă era executarea silită de care fel?

Se fac comentarii în sală. (De bani...)

D-na Georgiana Trandafir
Pe conturile de Trezorerie...Nu specifică în somaţie cum vor continua..

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Staţi, ca să înţeleg eu! Şi poate să iniţieze 10 hotărâri de executare, şi fără să specifice?! Pe

aceeaşi hotărâre?!

Se fac comentarii în sală.

D-na Georgiana Trandafir
Teoretic, nu.... Instanţa tocmai a respins contestaţia la executare....Teoretic, nu poate să

iniţieze două forme de executare în acelaşi timp. Există nişte garanţii...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu înţeleg, doamnă. Teoretic, nu poate, dar practic...Teoretic avem aşa ...şi practic....eram eu

să zic...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi nu poate s-o iniţieze nici pe-a treia, dacă teoretic nu poate, da’ poate, practic, două...! De

ce nu poate...nouă, practic?!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Decebal Făgădău
Auziţi, da’ câte titluri executorii...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, mă, aia-i altă poveste, nu le-ncurca!

Se fac comentarii în sală. (E tot dosar cu Fin.Co.Ge.Ro.)
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
E altă....E pe altă speţă, în altă cauză!

Se fac comentarii în sală.

Se fac comentarii în sală.(Da, aşa...)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, şi aici, sunt în aceeaşi cauză şi au iniţiat două! Şi eu asta întreb: nu poate să iniţieze nouă

în aceeaşi....?! Păi, dacă a iniţiat două?!

Se fac comentarii în sală. (Păi, logic, dacă a iniţiat două, poate să iniţieze şi nouă!)

Dl.Dănuţ Moisoiu
Una-i pe conturi şi cealaltă....

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu ştiu!

D-na Georgiana Trandafir
Ei au început şi şi, şi s-au oprit cu cea pe conturi, pentru că am făcut contestaţie la executare,

dar  au început executarea silită imobiliară...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, n-a căzut, au oprit-o ei că aşa au vrut ei.

D-na Georgiana Trandafir
Au oprit-o ei, n-a fost suspendată. Tocmai de aceea zic că....Recomandabil...

Dl.Dănuţ Moisoiu
A apărut o ordonanţă de guvern şi Guvernul Boc mai dă un răgaz de 6 luni pentru executarea

pe conturi. Deci, 6 luni nu poate să se atingă de conturi.

D-na Georgiana Trandafir
Tocmai de aceea, probabil, nu s-au atins de conturi.

Dl.Dănuţ Moisoiu
Şi atunci, mergerţi pe executarea imobiliară. Şase luni, nu se pot atinge...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da, şi în astea şase luni noi  trebuie să....?
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Dl.Dănuţ Moisoiu
Să ataci...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Să ataci. Deci, oricum, trebuie să disponibilizezi bani...

Dl.Dănuţ Moisoiu
Nu, deci, în astea şase luni, nu. Deci, şase luni, nu poate să te execute creditorul.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Constantin Racu
Noi ştim problema asta, cu şase luni, cu posibilitatea instanţei ca după şase luni de zile să....

Se fac comentarii în sală. (Stabilească termene...)

Dl.Constantin Racu
Să stabilească termene...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Ştiu asta. Dar nu-mi trebuie bani ca să mă duc la...Trebonal!?!

Dl.Dănuţ Moisoiu
Nu.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Teoretic, pentru asta, nu, în astea şase luni!

Dl.Constantin Racu
Nu, nu. Păi, noi  nu punem bani pentru cele şase luni. În astea şase luni de zile trebuie să iei

măsuri pentru....eventual a alimenta bugetul  cu sume necesare în aşa fel încât peste şase luni bugetul
să fie cu bani...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
A, ca să mă execute de toată suma!?!

Dl.Constantin Racu
Da.

Se fac comentarii în sală. ( Sau, la înţelegere, în instanţă, cu el...)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi eu, ca să contest şi să suspend executarea, nu trebuie să pun bani şi în astea şase luni?
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Dl.Constantin Racu
Ba da, ba da....Sunt decizii diferite. Suspendarea este o problemă de apărare şi pun banii ca să

mă apăr, şi-mi iau banii înapoi.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi este hotărâtă de procedurile juri....codurile....codurile care le aveţi voi. Şi ce spui tu e

altceva, că el, dacă are titlu...

Dl.Dănuţ Moisoiu
Deci, spun acelaşi lucru.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu spui acelaşi lucru.

Dl.Dănuţ Moisoiu
Deci, şase luni, nu poate să execute...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da, bre, şi peste şase luni, dacă n-am suspendat, vine şi mă execută!

Dl.Dănuţ Moisoiu
Asta, da.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Eu, ca să pot să suspend, trebuie să plătesc cauţiunea.

Dl.Dănuţ Moisoiu
Asta, da, da’ am spus că la urgenţă este cea imobiliară, că aia te poate executa mâine!

D-na Georgiana Trandafir
Somaţia este din martie. Deci, cele şase luni au expirat...

Dl.Dănuţ Moisoiu
Aa, atunci....

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da, spuneţi!

Dl.Constantin Racu
Deci, ce vreau eu să subliniez şi care este preocuparea noastră:  eu, personal, şi noi, în

executiv, avem mari îndoieli că ne bucurăm de o imparţialitate a judecătorilor care judecă litigiile
noastre cu Fin.Co.Ge.Ro. Şi, practic, această imparţialitate  ne-a determinat să o invităm pe doamna
avocat să facă o prezentare a  litigiilor cu Fin.Co.Ge.Ro. , ca să discutăm noi de acest litigiu....sau de
această contestaţie la executare, de 13 milioane. Vreau să vă spun că în dosarul ăsta se pun mai
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multe probleme: se punea problema calitărţii lucrărilor, se punea problema  cantităţii lucrărilor, se
punea problema dacă toate....problema preţului,  se punea problema dacă toate lucrările executate de
Fin.Co.Ge.Ro.se încadrau în lucrările de infrastructură la care erau obligaţi Fin.Co.Ge.Ro. sau au
depăşit sfera lucrărilor de infrastructură. Au fost efectuate expertize în acest sens. Am numit experţi
parte, din partea Primăriei  în expertizele efectuate. Am formulat obiecţiuni. Vreau să vă spun că
toate, pe linie, au fost respinse. Ori, noi când am făcut aceste apărări, nu le-am făcut în absurd.Noi
ştiam că acolo s-au efectuat lucrări, cel puţin din punct de vedere al Direcţiei de Urbanism, lucrări
care excedau lucrări de infrastructură. Instanţa respinge. Noi ştiam că acolo s-au pus cantităţi mult
mai mari de materiale decât cele care erau necesare, ba chiar spune onorat expertul că nu ştiu câte
sute de tone de fier au fost deja luate şi duse în mare. Unde au fost duse? De ce să plătim noi nişte
sute de tone de piatră care au fost duse în mare şi nu folosesc digurilor ? Deşi ştiam aceste
împrejurări, deşi le-am invocat  au fost respinse. Ori, dumneavoastră, deci, asta este esenţial să ştiţi,
că noi considerăm că judecătorul care a judecat în această cauză a fost imparţial. Mai este o
problemă...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
A fost imparţial sau n-a fost ?

Dl.Constantin Racu
N-a fost imparţial. Mai este o problemă. Când a fost pornită această executare, a fost pornită

în baza unei facturi pro formă de 13 milioane de euro. Păi, da’ nu s-a pomenit în analele dreptului să
porneşti o executare silită... mulţi dintre dumneavoastră aveţi afaceri, ştiţi ce înseamnă o factură, ştiţi
ce înseamnă o creanţă certă, lichidă şi exigibilă, şi totuşi, în baza unei pro forme, nici măcar a unei
facturi după toate standardele  legislaţiei fiscale, în baza unei facturi pro formă noi suntem executaţi
pentru 13 milioane. Din nou, noi, în executiv, nu cred că greşim, aveţi...apreciem aceasta ca fiind un
mare abuz.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Valentin Pîrvulescu
Doamna Enache, dumneavoastră ce părere aveţi, cum a fost posibil să pierdem acest procces?

Se fac comentarii în sală. (Asta-i golăneală....)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Asta-i golăneală, bă, dacă vreţi să v-o zic eu româneşte...la Judecătorie....o madame

judecător, că eu n-am comentat, până acuma, hotărârile de instanţă. Asta-i golăneală: 13 milioane de
Euro pe-o pro forma.

Se fac comentarii în sală. ( E constănţeancă, la origini?)

Dl.Felix Stroe
Domnu’ primar, poate nu ştiu unii din colegii noştri, o factură pro formă nu se introduce în

contabilitate. Ca atare, n-ai obligaţii statale...etc, nu TVA, nu impozit pe profit, nu nimic...O scrii...o
hârtie...o fiţuică şi te duci cu ea la instanţă. A, dacă eşti serios şi era o treabă serioasă, fă o
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factură...înseamnă că îţi asumi că dai TVA, că dai impozit, că...aia este document contabil. Factura
pro formă este aşa, o....

Se fac comentarii în sală. (Şi nu putem să reclamăm la CSM, la....?)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Ba da, putem să facem! Cum...?! Putem să facem o sesizare la CSM, să vină şi domnii de la

CSM....că 13 milioane de Euro să-i cheltui pe o factură pro forma...

Dl.Mircea Dobre
Este ilegal!

Dl.Felix Stroe
Este ilegal! Putem să facem o sesizare la CSM, dar hotărârea tot rămâne!

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Hotărârea tot rămâne, sigur.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Păi, e chiar golăneală, bă, să iei 13 milioane pe o factură pro forma, punând în pericol viaţa şi

mersul unui oraş...

Dl.Felix Stroe
Unui municipiu!

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Unui municipiu!

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Doamnă, cum să facem să mutăm nişte...să facem o rectificare de buget, acuma?

D-na Marcela Enache
Deci, doriţi astăzi....?

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Procedural? Da, dorim cât mai repede. Putem în şedinţa asta, trebuie să facem alta? Nu ştiu...

Se fac comentarii în sală. (Şedinţă de îndată....Conform regulamentului...)

Dl.Radu Ştefan Mazăre
De îndată...?! Învătaţi-ne!
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D-na Marcela Enache
Se poate convoca Consiliul în situaţii de urgenţă. Legea 215/2001 permite convocarea unei

şedinţe extraordinare de îndată pentru situaţii de urgenţă.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi cine propune? Hai, propuneţi! Peste 10 minute.

Dl.Ion Ciobanu
Domnu’ viceprimar, poftiţi!

Dl.Decebal Făgădău
Domnilor colegi, domnule primar, întrucât constat că sunt mai multe speţe care trebuiesc

discutate. Una face referire la modul în care a fost judecată această speţă unde experţi, executivul nu
au reuşit să-i dea de capăt şi constatăm că este, în momentul de faţă, iminent bunul mers al oraşului,
pe de-o parte, pe de altă parte trebuie să facem ceva şi trebuie să ne consultăm cu colegii de la
Direcţia juridică şi cu doamna avocat să vedem ce să blocăm mai întâi la executare, vă propun,
domnule primar, vă solicit, de fapt, să convocaţi o şedinţă de îndată; doamna secretar, să constatataţi;
colegilor, vă rog să votăm cine este pentru convocarea unei şedinţe de îndată. Ne întâlnim pe comisii
şi discutăm împreună cu avocaţii ce avem de făcut.

Se fac comentarii în sală. (Nu trebuie să o convoace primarul, o convocăm noi....)

Dl.Decebal Făgădău
O convocăm noi...

Se fac comentarii în sală. Consilierii sunt de acord pentru întrunirea Consiliului Local într-o
şedinţă de îndată.

Dl.Valentin Pârvulescu
Având în vedere că trebuie să facem o rectificare de buget care presupune avize de comisii, şi

trebuie constituite comisiile, să luăm o pauză de....hai să zicem o jumătate de oră...

Dl.Decebal Făgădău
Plus avizul de legalitate....

Se fac comentarii în sală.

Dl.Valentin Pârvulescu
Spuneţi, doamna Marcela, ce ne trebuie pentru rectificare de buget?

D-na Marcela Enache
Întrunirea comisiilor, discutarea în comisii...

Dl.Valentin Pârvulescu
Care comisii?
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Dl.Decebal Făgădău
Trebuie să avem o ordine de zi sau discutăm când convocăm şedinţa?

Se fac comentarii în sală.

D-na Marcela Enache
Când se convoacă şedinţa...

Dl.Victor Manea
Trebuie ordine de zi şi proiectele de hotărâre, dacă vrem să facem rectificare...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Valentin Pîrvulescu
Declaraţi şedinţa închisă şi la ora 14,00 ne întâlnim pentru şedinţa de îndată.

Se fac comentarii în sală.

Dl.Ion Ciobanu
Domnilor consilieri, declar închisă şedinţa extraordinară de astăzi cu cele trei puncte.
Vă supunem la vot, încă o dată....(convocarea Consiliului Local pentru şedinţa de îndată).
Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri?
Deci, unanimitate. Şi luăm o mică pauză ca să rezolvăm ceea ce s-a discutat aici...timp de o

jumătate de oră. Mulţumesc!

- X -

Dl.Ion Ciobanu
Declar deschisă şedinţa Consiliului local convocat de îndată pentru rezolvarea unor probleme

urgente. Este o şedinţă extraordinară care are următoarea ordine de zi...Dau cuvântul doamnei
Enache să v-o prezinte.

D-na Marcela Enache
Deci, primul punct se referă la:
„Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului municipal pe anul 2011.”, la

iniţiativa domnului primar.
Şi al doilea proiect de hotărâre:
„Proiect de hotărâre privind împuternicirea Casei de Avocatură „Tucă, Zbârcea şi

Asociaţii” de a face memorii în numele Consiliului Local către Consiliul Superior al
Magistraturii şi alte instituţii abilitate, referitoare la derularea dosarelor civile
nr.3069/212/2011 şi nr.45993/212/2010.”

Dl.Valentin Pîrvulescu
Doamna Enache, o singură observaţie am. La prima hotărâre tot consilierii sunt iniţiatori, nu

domnul primar...
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Şi am eu la a doua. Nu face plângere Casa de Avocatură ci face Consiliul...

D-na Marcela Enache
Nu...e proiect de hotărâre privind împuternicirea Casei de Avocatură...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Spuneţi, doamna avocat!

D-na Georgiana Trandafir
Nu, nu...face Consiliul în numele lui...

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Care e reprezentat de...

D-na Georgiana Trandafir
Dacă va fi nevoie de reprezentare, dar nu va fi nevoie în faţa CSM-ului, pentru că CSM-ul

decide, are o procedură specială, şi justiţiabilul face aceste plângeri dacă este nemulţumit de
atitudinea unui judecător şi dacă sunt motive ...legat de o abatere disciplinară...Dar, nu face Casa de
Avocatură ci justiţiabilul...care este Municipiul Constanţa...

Dl.Valentin Pîrvulescu
E-n regulă, facem noi... O redactaţi dumneavoastră, Secretariatul Consiliului Local....

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Aia se poate...Da’ cine o...? Nu ne-o redactaţi dumneavoastră?

Dl.Valentin Pîrvulescu
O să ne consilieze...

D-na Georgiana Trandafir
Nu pot să vă spun în acest moment, că...

Se fac comentarii în sală. ( Nu ştie...)

D-na Georgiana Trandafir
Vom vedea.

Se fac comentarii în sală.

D-na Marcela Enache
Deci, proiect de hotărâre privind înaintarea de către Consiliul Local de memorii...

Se fac comentarii în sală.
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Dl.Radu Ştefan Mazăre
Da’ unde-i Racu? Iar stă în spate! Domnu’ Racu, rândul trecut aţi luat cuvântul foarte bine şi

ne-aţi ajutat şi aţi explicat exhaustiv, ca-n instanţă, luminaţi-ne!

Dl.Constantin Racu
Care-i problema?

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Titlul.

Dl.Valentin Pîrvulescu
Titlul hotărârii.

Dl.Constantin Racu
L-am dictat o dată.

D-na Marcela Enache
Casa de Avocatură a spus că nu....

Dl.Constantin Racu
Dacă nu vor să redacteze memoriul, faceţi cu împuternicirea....

D-na Marcela Enache
„Privind înaintarea de către Consiliul Local al Municipiului Constanţa de memorii către

Consiliul Superior al Magistraturii şi alte instituţii abilitate, referitoare la derularea dosarelor civile”
deci, asta este reformularea , da?

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Măi, da’ eu n-aş spune numai referitoare la derularea  dosarelor civile....

Se fac comentarii în sală.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Nu, nu, nu numai asta...

Se fac comentarii în sală.

Dl.Constantin Racu
E o formulare generală, din care putem face...

Se fac comentarii în sală.

D-na Georgiana Trandafir
E mai bine să rămână către „instituţii abilitate” şi atunci...

Se fac comentarii în sală. ( E inclus...)
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D-na Georgiana Trandafir
Şi atunci, marja de manevră va fi mai mare.

D-na Marcela Enache
Da. Şi atunci, acest al doilea proiect este la iniţiativa consilierilor care au şi semnat

convocarea acestei şedinţe extraordinare, am înţeles. Da’...?

Dl.Valentin Pîrvulescu
Şedinţa este de îndată...

D-na Marcela Enache
De îndată, da. Este tot extraordinară, numai că este  convocată de îndată fără procedura

prealabilă de 3 zile.

Se fac comentarii în sală cu privire la denumirea şedinţei.

D-na Marcela Enache
Deci, Legea 215/2001...Dacă-mi permiteţi, am să vă citesc din Legea nr.215/2001.

Se fac comentarii în sală.

D-na Marcela Enache
Deci, Legea 215/2001 în art.39, alin.4 spune aşa. „În caz de forţă majoră şi de maximă

urgenţă pentru rezolvarea intereselor locuitorilor comunei, oraşului sau municipiului....

Se fac comentarii în sală. (Da, da...)

D-na Marcela Enache
Deci, se poate convoca de îndată Consiliul Local, în astfel de situaţii....

Dl.Dănuţ Moisoiu
De maximă urgenţă.

Dl.Ion Ciobanu
Vă mulţumesc! Atunci, să supunem la vot ordinea de zi.
Cine este pentru punctul 1 la ordinea de zi? Vă mulţumesc! Împotrivă? Abţineri?
Unanimitate.

D-na Marcela Enache
Avem 23 de voturi pentru. A plecat dl.Şandru.

Dl.Ion Ciobanu
Supun la vot şi proiectul de la punctul nr.2.
Cine este pentru?
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Dl.Felix Stroe
La punctul 2 am o observaţie, care rog să fie consemnată. Chiar dacă termenul este general şi

ne dă posibilitatea să ne adresăm la toate  instituţiile abilitate, să nu scăpăm din vedere să sesizăm şi
Curtea de Conturi, pentru că deşi Fin.Co.Ge.Ro. este societate privată banul este banul public al
municipiului Constanţa, şi nu poate să facă orice golan ce vrea. Si atunci, Curtea de Conturi poate să
cerceteze o relaţie contractuală între banul public şi privat. Deci, să sesizăm, neapărat, şi Curtea de
Conturi.de calitatea unor acte financiar-contabile pe care Fin.Co.Ge.Ro. le-a adus din Italia.

Dl.Ion Ciobanu
Deci, dumneavoastră propuneţi să fie către CSM, Curtea de Conturi şi alte instituţii abilitate.

D-na Georgiana Trandafir
Dacă-mi permitgeţi, eu aş lăsa o formulare  generală acolo, pengtru că, să nominăm

instituţiile care ar putea să ia măsuri, înseamnă că ne devoalăm strategiile. Haideţi să lăsăm aşa şi
vom decide într-un cadru confidenţial ce anume este de făcut. Practic, acum nu facem decât să ne
punem pe tavă ce vom face în continuare, cui ne vom adresa...

Dl.Felix Stroe
Oricum, vor şti peste un sfert de oră. Nu-i o problemă!

D-na Georgiana Trandafir
Asta vreau să spun. Eu, în calitate de avocat, insist să păstrăm confidenţialitatea asupra

demersurilor viitoare pe care le vom face; dacă le vom face şi dacă dumneavoastră consideraţi
oportun să le facem. Nu le facem noi de capul nostru, ci în urma deciziei de oportunitate luată de
către conducătorii acestei unităţi administrativ-teritoriale. Tocmai de aceea propunerea noastră este
să rămână într-un cadru cât mai general, astfel încât să decidem apoi într-un cadru restrâns ce este de
făcut. Dacă se va face ceva. Mulţumesc!

Dl.Ion Ciobanu
Domnu’ consilier, vă retrageţi propunerea?

Dl.Felix Stroe
Nu.

Dl.Ion Ciobanu
Nu. Atunci, trebuie s-o supunem la vot.

Dl.Felix Stroe
Care-i cadrul general? CSM, Curtea de Conturi şi alte instituţii abilitate. Este cadrul general.

Dl.Ion Ciobanu
Supun la vot amendamentul  propus de domnul consilier Stroe Felix.
Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri?

D-na Marcela Enache
Avem 23 de voturi pentru. Unanimitate.
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Dl.Ion Ciobanu
Deci, cu unanimitate, s-a aprobat. Acum spre votul dumneavoastră întregul proiect.
Cine este pentru punctul de la ordinea de zi? Împotrivă? Abţineri? Vă mulţumesc!
Unanimitate.

D-na Marcela Enache
Avem 23 de voturi pentru. Un singur domn consilier a plecat, dl.Şandru.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
Gata? Păi, aici e şi cu mutatul banilor?

D-na Marcela Enache
S-a adoptat deja.

Dl.Radu Ştefan Mazăre
S-a adoptat rectificarea?

D-na Marcela Enache
Da, a fost primul proiect.

Dl.Ion Ciobanu
Doamnelor şi domnilor consilieri, domnule primar, vă mulţumesc pentru sprijinul acordat,

mie, personal, de a conduce şedinţele. Vă mulţumesc! Vă doresc o zi bună!

PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,

Ion Ciobanu

SECRETAR,

Marcela Enache


